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Betrokkenheid  
 
Tijdens het verenigingsjaar 2022-2023 heeft het bestuur samen met het bureau enthousiast 
gewerkt aan het verder ontwikkelen en concretiseren van de strategie van en voor onze vereniging. 
Het is dan ook met trots dat ik voor deze eerste versie van ons vernieuwde jaarlijkse 
verenigingsverslag, waarin wij alle leden nader informeren over het reilen en zeilen van onze 
vereniging, het voorwoord mag schrijven. 
 
Eén van de pijlers van de strategie is het verder vergroten van de betrokkenheid van onze leden. 
Als onderdeel daarvan organiseerden wij op 24 mei 2023 een eerste verenigingsstrategiesessie, 
waar wij met enthousiaste leden discussieerden over de toekomst van onze beroepsvereniging.  
Het leverde ons de nodige input op waarmee wij de strategische doelen kunnen omzetten in 
concrete vervolgacties voor de korte en langere termijn. Het succes van deze sessie heeft ertoe 
geleid dat we nu jaarlijks, tijdens de Algemene Ledenvergadering in het voorjaar, een 
strategiesessie gaan organiseren om bij onze leden het net op te halen. 

 
De tweede belangrijke pijler is het verbreden van de toepasbaarheid van ons vakgebied. Wij 
spelen als beroepsgroep namelijk een belangrijke rol in de financiële wereld en als bestuur zijn 
wij ervan overtuigd dat onze kennis en vaardigheden ook voor andere sectoren van toegevoegde 
waarde zijn. Daarom gaan we ons inzetten om de mogelijkheden voor actuarieel professionals te 
vergroten om hun expertise buiten het traditionele, financiële werkveld toe te passen. Om deze 
reden zijn de afgelopen jaren de Commissie Duurzaamheid en Commissie Actuarial Data Science 
(ADS) opgericht. Het afgelopen jaar is bovendien de Kring Actuarial Data Science opgericht, met als 
doel een netwerkfunctie te vervullen voor actuariële professionals en data scientists binnen en 
buiten het actuariële werkveld. Ook hebben we besloten de Kring Young Actuaries AG op te 
richten. 
 

De derde strategische pijler richt zich op het vergroten van de bekendheid en autoriteit van ons 
vakgebied. Dit doen we onder andere door events te organiseren waar de focus ligt op een brede 
toepassing van het actuariaat. Zo vond op 1 juli 2022 de eerste Hackathon plaats en organiseert 
de Commissie ADS in 2024 een volgende Hackathon, waarbij diverse teams met behulp van data 
oplossingen zoeken in de strijd tegen de ziekte van Huntington. 
 
Samen met het bureau willen wij dat leden zich meer betrokken voelen bij het AG. Of je nu wil 
deelnemen aan commissies, evenementen wil organiseren, artikelen of rapporten schrijven of 
gewoon jouw expertise delen, er zijn talloze manieren waarop jij kunt bijdragen. We moedigen je 
aan om contact met het bestuur of het bureau op te nemen als je wil bijdragen aan het succes van 
het AG. 
 
Wij kijken ernaar uit om samen met jou te werken aan een nog zichtbaarder en nog sterker AG! 
 
drs. Daan Kleinloog AAG 
voorzitter Koninklijk Actuarieel Genootschap
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door Daan Kleinloog

“Wij kijken ernaar uit 

om samen met jou te 

werken aan een nog 

zichtbaarder en nog 

sterker AG!”
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Het Koninklijk Actuarieel Genootschap (AG) is de verbindende factor tussen 

verschillende actuariële disciplines, (maatschappelijke) organisaties en 

andere beroepsgroepen. Door het organiseren van bijeenkomsten, zoals 

kringbijeenkomsten, congressen en rondetafelbijeenkomsten - maar ook 

door het publiceren van artikelen in magazine De Actuaris, rapporten en 

notities - is de vereniging daarmee een platform voor uitwisseling en 

verdieping van kennis en het netwerk van haar leden.

DE VERENIGING IN BEELD

Leeftijdsopbouw van de leden van het AG

Leden van het AG in categorieën
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Waar leden van het AG wonen

De vereniging is van en voor de leden. Hoe ziet de organisatie van het AG 

eruit en hoe staan de taken, verantwoordelijkheden en bevoegdheden van 

verschillende organen tot en met elkaar in verhouding?

                                                                    

                                                  

A L G E M E N E  L E D E N V E R G A D E R I N G

                                                  

                                                  

B E S T U U R                                                                          

K O N I N K L I J K  A C T U A R I E E L  G E N O O T S C H A P

                    

                    

C O L L E G E  V A N     

R E C H T S P R A A K    

C O M M I S S I E S  

 

Commissie Accreditatie Permanente Educatie (CAPE) 
Commissie Accreditatie Universiteiten/Hogescholen (CAUH) 
Commissie Actuarial Data Science 
Commissie Duurzaamheid 
Commissie Enterprise Risk Management 
Commissie Kwaliteitszorg 
Commissie Onderwijs 
Commissie Pensioenen 
Commissie Sterfte Onderzoek 
Commissie Verzekeringen 
Commissie Zorg

                    

R A A D  V A N         

V E R T R O U W E N S -

P E R S O N E N         

                      

                      

R E D AC T I E           

D E  A C T U A R I S        

K R I N G E N  

 

Kring van Actuarissen in Curaçao en Suriname 
Kring van Gepensioneerde Actuarissen 
Kring Internationaal 
Kring Leven 
Kring Pensioenen 
Kring Risk 
Kring Schade 
Kring Young Actuaries AG 
Kring Zorg

                      

                      

R A A D                
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B U R E A U                                          

K O N I N K L I J K  A C T U A R I E E L  G E N O O T S C H A P  
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Organogram van het AG

https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/bestuur.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/bureau-ag.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/raad-van-vertrouwenspersonen.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/magazine-de-actuaris.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/klachtenprocedure-1.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/klachtenprocedure-1.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/commissies-en-werkgroepen.htm
https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/kringen.htm
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COMMISSIES EN WERKGROEPEN 
 

Leden van het AG zijn op veel manieren actief binnen de beroepsvereniging. 

Naast de netwerkrol die binnen de vereniging invulling krijgt door 

verschillende kringen, zijn er diverse vakinhoudelijke commissies en 

werkgroepen actief. Door de input en output van onze commissies en 

werkgroepen is het AG in staat een gezicht te geven aan de maatschappelijke 

inbreng van de actuariële beroepsgroep.

PASPOORTEN voorzitters commissies

naam 

drs. Jules Krijgsman van Spangenberg AAG 
leeftijd 
62 jaar  
werk 
Sinds 2013 werkzaam bij PwC Risk Modelling Services met de focus op 
verzekeraars. Jules is voorzitter van Commissie Kwaliteitszorg.

COMMISSIE 
KWALITEITSZORG

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
Als actuariële beroepsgroep zijn we goed in probleemanalyses, het identificeren van 
oplossingsscenario’s en hieruit aan de hand van plus- en minpunten een voorstel te doen. Om 
maatschappelijk relevant te blijven, hebben wij als grootste uitdaging het breeduit communiceren  
dat onze expertise veel breder inzetbaar is dan alleen in ons traditionele werk binnen de pensioen-, 
verzekerings- en zorgwereld. Die bal ligt nadrukkelijk bij onszelf en als Commissie Kwaliteitszorg  

zullen we hier proactief aan bijdragen. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Binnen onze commissie is de rode draad het ervoor zorgen dat we als actuariële beroepsgroep onze 
spelregels op orde hebben en die kunnen uitdragen. Een belangrijk moment is de publicatie van het 
geactualiseerde Kernwaarden-document. Met onze kernwaarden kunnen wij als beroepsgroep een 
goede invulling geven aan onze maatschappelijke verantwoordelijkheid.   
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
De afgelopen jaren is er veel gediscussieerd over de “actuaris van de toekomst” en veel van deze 
toekomst is inmiddels harde werkelijkheid geworden. Vanuit Commissie Kwaliteitszorg zullen we 
moeten beoordelen in hoeverre onze bestaande regels, standaarden, etc. voor actuarissen knellen  

met de nieuwe rollen, verantwoordelijkheden en maatschappelijke verwachtingen. Dit vraagstuk  
houdt niet op bij de Nederlandse grenzen en wij zullen ervoor pleiten dat de internationale Actuarial 
Practice-standaarden passend worden voor moderne, actuariële professionals! 

https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-beroep/wat-is-een-actuarieel-professional.htm
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naam 

drs. Eelke van der Meulen MSc AAG FRM RMFI 
leeftijd 
50 jaar  
werk 
Werkzaam bij APG als actuarieel adviseur voor pensioenfondsen en  
hun sociale partners. Eelke is voorzitter van Commissie Onderwijs.

naam 

drs. Frank Gosselink RC 
leeftijd 
59 jaar  
werk 
Werkzaam als CEO Cardano Development. Frank is voorzitter van  

Commissie Duurzaamheid.

naam 

Rik van Beers MSc AAG 
leeftijd 
35 jaar  
werk 
Werkzaam als consultant bij Milliman Benelux, balans- en risico-
management. Rik is voorzitter van Commissie Enterprise Risk Management.

naam 

Wil Deelen AAG MCM 
leeftijd 
67 jaar  
werk 
Werkzaam als voorzitter van Stichting Da Capo in Apeldoorn, een  

organisatie voor (met name) vrouwelijke immigranten. Wil is voorzitter  
van Commissie Accreditatie Universiteiten en Hogescholen (CAUH).

COMMISSIE 
DUURZAAMHEID

COMMISSIE 
ONDERWIJS

COMMISSIE 
ENTERPRISE RISK 
MANAGEMENT

COMMISSIE 
ACCREDITATIE 
UNIVERSITEITEN  
EN HOGESCHOLEN

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
De grootste uitdaging voor onze beroepsgroep is hoe wij, in onze onafhankelijke adviseursrol, het 
maatschappelijk debat kunnen beïnvloeden als het gaat om ontwikkelingen zoals de Wtp, de 
betaalbaarheid van de zorg, de verzekerbaarheid van arbeidsongeschiktheid en klimaatverandering. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Het belangrijkste vind ik dat we als commissie de leden op verschillende manieren hebben voorzien 
van risk management gerelateerde actualiteiten via rondetafelbijeenkomsten, blogs en nieuwsbrieven 
en dat we dat met een kleine, enthousiaste commissie toch weer voor elkaar hebben gebokst. 
 

Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Kennisoverdracht van ERM bevorderen door het samenbrengen van risicomanagement professionals 
tijdens kringbijeenkomsten, rondetafelgesprekken en themadagen.

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
De uitdaging die ik zie is het verder gaan met samenwerken over grenzen van het actuariaat heen.  
Daar ontstaan de contacten met andere beroepsgroepen. Bijvoorbeeld op het gebied van duurzaam-
heid, waar actuarieel professionals ook een grote bijdrage kunnen leveren. Door het geven van 
adviezen aan de politiek over waar huizen te bouwen in verband met overstromingen of aan 
verzekeringsmaatschappijen over verzekerbaarheid van objecten als gevolg van (te verwachten) 
klimaatveranderingen. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Dit was de ontwikkeling van kaders voor een self assessment van de opleiding tot actuaris en de her-
accreditatie van de opleidingen AEMAS (UvA) en EMAS (Actuarieel Instituut).   
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Belangrijkste speerpunt voor het komende jaar is de afronding van de accreditatie van de EMAS-
opleiding en de accreditatie om vast te stellen of de (A)EMAS-opleiding de CERA vereisten bevatten.

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
Het goed omzetten van pensioenregelingen en opgebouwde pensioenen naar het nieuwe 
pensioenstelsel. De uitdaging zit vooral in het goed uitleggen, zodanig dat de bevolking het begrijpt en 
vertrouwt. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Het opstellen van de nieuwe eindtermen voor de opleidingen voor Actuaris AG. De belangrijkste 
aanpassing is dat er meer aandacht is voor data science, omdat actuarissen steeds vaker samenwerken 
met data scientists en een betere basiskennis van data dus belangrijk is. 
 

Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
De leden optimaal te ondersteunen in hun eigen professionele ontwikkeling met behulp van beide 
vormen van Permanente Educatie (het PE- en PO-model).

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
Als commissie hebben wij een belangrijke opdracht: het opzetten van best practices voor de actuariële 
beroepsgroep op het gebied van ESG en impact. Niet alleen voor de verplichte rapportages, maar ook 
voor de inhoudelijke discussie over de rol van de actuaris. Dit betekent dat wij als actuarieel 
professionals een belangrijke en maatschappelijk relevante bijdrage moeten leveren. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Afgelopen verenigingsjaar hebben de werkgroepen Wet- en regelgeving en Langetermijnscenario’s  
twee rapporten geschreven die later dit jaar worden gepresenteerd. Verder werd een inspirerend  
bezoek gebracht aan ILX, waarbij de SDG-aspecten uitgebreid aan bod kwamen  
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Het komende verenigingsjaar verwacht ik veel van de nieuwe werkgroep Klimaat en sterfte en starten 
we een werkgroep Duurzaamheid en landbouw. Persoonlijk ben ik zeer geïnteresseerd in data 
gedreven inzicht in duurzaamheid vanuit assurance; wat mij betreft een belangrijke toekomstige 
business.
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naam 

Frank Pardoel FRM MSc 
leeftijd 
38 jaar  
werk 

Werkzaam als risk management consultant, medeoprichter van Amsterdam 
Data Collective en momenteel met sabbatical. Frank is voorzitter van 
Commissie Actuarial Data Science.

naam 

drs. Sander Biesma AAG RC RBA 
leeftijd 
50 jaar  
werk 
Werkzaam als CEO bij NN Re. Sander is voorzitter van Commissie  
Sterfte Onderzoek.

naam 

drs. Kees Thiers 
leeftijd 
51 jaar  
werk 
Werkzaam als senior manager Actuariële Functie Schade & Inkomen bij 
Achmea. Kees is voorzitter van Commissie Verzekeringen.

naam 

drs. Alexander van Stee AAG 
leeftijd 
56 jaar  
werk 
Werkzaam als actuariële functiehouder en Financial Risk Management  
bij Onderlinge 's-Gravenhage. Alexander is voorzitter van Commissie 
Accreditatie Permanente Educatie (CAPE).

COMMISSIE 
VERZEKERINGEN

COMMISSIE 
ACCREDITATIE 
PERMANENTE 
EDUCATIE

COMMISSIE  
STERFTE 
ONDERZOEK

COMMISSIE 
ACTUARIAL  
DATA SCIENCE

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
Onze uitdaging is het vinden van de juiste antwoorden op de vragen: "wat maakt de actuariële 
beroepsgroep onderscheidend?"; en "wat is de toegevoegde waarde van een vereniging en het lid 
worden daarvan?" 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Het belangrijkste moment voor onze commissie was de geslaagde Hackathon Life & Vitality. Onze eerste 
Hackathon was, met een vol deelnemersveld, interessante sprekers en mooie resultaten, een groot 
succes.   
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Naast het geven van een vervolg aan de Hackathon, zijn de belangrijkste speerpunten van de 
commissie: opvolging geven aan de behoefte omtrent Data Science met oog op educatie en het 
uitbreiden van de internationale betrekkingen van onze commissie zowel op het gebied van 
kennisuitwisseling als het opbouwen van een (internationaal) netwerk. 

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
De grootste uitdaging zit in mijn optiek in het bijblijven van alle ontwikkelingen om op die manier 
relevant te blijven als beroepsgroep. Dan gaat het bijvoorbeeld over AI en technologische 
ontwikkelingen, maar ook over de continu (en in snel tempo) veranderende wet- en regelgeving. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Voor mij was dat de eerste commissievergadering. De samenstelling van de commissie is wezenlijk 
gewijzigd, waardoor iedereen (inclusief ikzelf) moet wennen aan de nieuwe samenstelling. Dit geldt 
overigens ook voor de werkgroep Sterfteonderzoek, welke een cruciale bijdrage levert aan de 
totstandkoming van de AG Prognosetafel. 

 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Dit is uiteraard de publicatie van de komende sterfte prognose in september 2024. Onze commissie is 
samen met de werkgroep al volop aan de slag om dit mogelijk te maken.

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
De grote wijzigingen in regelgeving die eraan komen (Wtp en Solvency II review) en de noodzaak om te 
verbreden en buiten de eigen comfort zone te treden als gevolg van grote thema’s als data en klimaat. 
Overigens speelt het AG op het laatste goed in met de verplichte PE-onderwerpen. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
CAPE is een uitvoerende commissie, wij beoordelen aanvragen voor accreditatie van cursussen en van 
PE-punten, en werkt niet naar een belangrijke mijlpaal (bijvoorbeeld een rapport) toe zoals veel 
andere commissies. Voor CAPE was afgelopen jaar in die zin een belangrijk jaar dat voor het grootste 
deel van de leden (inclusief de voorzitter) de zittingstermijn verstreek en er dus veel nieuwe leden bij 

zijn gekomen. Op zichzelf niet zo spannend, maar wel belangrijk dat de continuïteit van de 
beoordelingen gewaarborgd is. 
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Door de toenemende diversiteit aan cursusaanbod zal CAPE meer aandacht hebben voor consistentie in 
de beoordelingen en kijken naar andere manieren om gevolgde cursussen te beoordelen. Bij webinars 
is er soms geen cursusmateriaal beschikbaar dat in PE-online kan worden gezet, maar moet CAPE toch 
beoordelen of de cursus in aanmerking komt voor PE-punten en zo ja, hoeveel.

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
De uitdaging voor de actuariële beroepsgroep is het verder doorpakken van onze rol binnen ESG, IFRS17 
en AI. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
De bijeenkomsten die we als commissie hebben georganiseerd voor de leden, zoals de SII-review en 
rondetafelbijeenkomsten voor Actuariële Functiehouders. 
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Nog meer interactie bereiken met de leden, met name op het gebied van ESG en het gebruik van 
nieuwe technieken.
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naam 

drs. Hamadi Zaghdoudi AAG 
leeftijd 
49 jaar  
werk 
Werkzaam bij WTW als Managing Director Nederland en Retirement  
Leader Benelux WTW. Hamadi is voorzitter van Commissie Pensioenen.

naam 

Bas van Wel MSc AAG 
leeftijd 
41 jaar  
werk 

Werkzaam bij Triple A Riskfinance als senior consultant  
op het gebied van schade, inkomen en zorg verzekeringen. Bas is voorzitter 
van Commissie Zorg.

“Commissies en werkgroepen spelen een 

belangrijke rol in de zichtbaarheid en het 

maatschappelijk belang van de 

beroepsgroep en de beroepsvereniging.”

Wil je meer weten over de commissies en werkgroepen of wil je 
misschien zelf ook een bijdrage leveren? Ga dan voor meer informatie 
naar de website.

COMMISSIE 
PENSIOENEN

COMMISSIE  
ZORG

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
Als grootste uitdaging voor onze beroepsgroep voorzie ik dat we optimaal gebruik gaan maken van  
alle nieuwe technologie en methodes. 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
De commissie Zorg is gelijk ook de Kring Zorg en voor mij zijn de kringbijeenkomsten altijd goede 
momenten, omdat je daar je collega’s tegenkomt, kunt netwerken en kennis uitwisselen. 
 
Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Voor de commissie ligt de uitdaging in het schrijven van twee papers, één over de HRES problematiek 
en één over het catastroferisico en catastroferegeling (artikel 33). 
Daarnaast staat een Kringbijeenkomst in het najaar van 2023 op de rol plus een kringbijeenkomst in 
het voorjaar van 2024.

Welke (grote) uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep? 
De komende jaren staan in het teken van veranderende wetgeving en de transitie naar de "nieuwe" 
pensioenwereld. Dit betekent dat de uitrusting van de actuaris van de toekomst er letterlijk en 
figuurlijk anders uit komt te zien. De beroepsgroeps moet dan ook een transitie ondergaan! 
 
Wat was voor jouw commissie het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar? 
Gezien de nieuwe wetgeving is dat een inkoppertje: WTP. Afgelopen jaar hebben we als commissie 
parallel gekeken naar de ontwikkelingen inzake het FTK en WTP (en de combinatie met elkaar). Dit is  
op gelaagde niveaus gebeurd: inhoudelijk (hardcore actuarieel), praktijkgericht alsook politiek. 
 

Wat is het belangrijkste speerpunt van de commissie voor het komende verenigingsjaar?  
Komend jaar zal nog meer naar ons als commissie worden gekeken, aangezien een aantal zaken nog 
niet uitgekristalliseerd zijn door de wetgever en toezichthouder. En daarom zullen wij op een  
proactieve en constructieve manier onze bijdrage gaan leveren aan het hele proces. 

https://www.actuarieelgenootschap.nl/over-het-koninklijk-actuarieel-genootschap/commissies-en-werkgroepen.htm


AG-verenigingsjaar  2022-2023 | xxxpagina 19 / 34AG-verenigingsjaar 2022-2023 | bijeenkomsten en publicatiespagina 18 / 34

AUGUSTUS 2022 SEPTEMBER 2022 OKTOBER 2022 NOVEMBER 2022 DECEMBER 2022 JANUARI 2023

09-09-2022  
Commissie Verzekeringen 
- Rondetafelbijeenkomst 
Actuariële Functiehouder

13-09-2022 
Prognosetafel AG2022

04-10-2022 
Kring Pensioenen  
- Beleggingsbeleid voor 
en na de transitie

05-10-2022 
Kring van 
Gepensioneerde 
Actuarissen  
- ABP anno 2022

05-10-2022 
AAE Annual Meeting 
(Rome, 3 dagen)

14-10-2022 
De Actuaris 30-1 – Inflatie

14-10-2022 
IAA Council & 
Committee Meetings 
(Montreal, 3 dagen)

02-11-2022 
Kring Internationaal  
- Sustainability and 
climate in context

17-11-2022 
Kring Leven  
- De rol van IT in het 
leven actuariaat

24-11-2022 
Algemene Ledenvergadering

24-11-2022 
Uitreiking Johan 
de Witt prijs 2022

25-11-2022 
Kring van Actuarissen  
in Curaçao en Suriname  
- Nieuw pensioenakkoord

09-12-2022 
De Actuaris 30-2 - Pensioen

19-12-2022 
Commissie Pensioenen - Brief aan Commissie SZW  
- Gelijke aanpassingen uitkeringen in solidair contract: 
inbreng AG t.b.v. de behandeling van de Wet toekomst 
pensioenen (36067)

01-12-2022 
Commissie Onderwijs  
- Informatiebijeenkomst 
Persoonlijke  
Ontwikkeling (PO)

IN BEELD bijeenkomsten en publicaties

07-12-2022 
EU Nieuwsbrief

29-11-2022 
Commissie 
Verzekeringen - CRO-
rondetafelbijeenkomst

24-11-2022 
Najaarscongres 2022  
- Inflatie-het raakt ons allemaal

19-12-2022 
Periodetafel  
2016-2021 23-01-2023 

Lancering nieuwe AG-website
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26-06-2023 
Kring van Gepensioneerde 
Actuarissen  
- Toekomst van het  
actuariaat/strategiediscussie

FEBRUARI 2023 MAART 2023 APRIL 2023 MEI 2023 JUNI 2023 JULI 2023

03-03-2023 
De Actuaris 30-3 - Schaarste

10-03-2023 
Kring van Actuarissen in 
Curaçao en Suriname  
- Nieuw pensioenakkoord

22-03-2023 
Commissie Onderwijs  
- Informatiebijeenkomst 
Persoonlijke 
Ontwikkeling (PO)

28-03-2023 
Kring Schade  
- Verzekeren in een 
veranderende wereld

18-04-2023 
Kring Pensioenen  
- Kwantificering  
van klimaatrisico's

19-04-2023 
AAE Spring Meeting 
(Bratislava, 3 dagen)

21-04-2023 
De Actuaris 30-4  
– De rol van de actuaris

25-04-2023 
Rapport De Duurzame Weg

25-04-2023 
Kring Internationaal  
- The Indonesian 
Connection

24-04-2023 
Commissie Pensioenen  
- Notitie Vrijstellings- 
en boetebesluit 
bedrijfstakpensioen-
fondsen onder de Wtp

09-05-2023 
Commissie Verzekeringen 
- Rondetafelbijeenkomst 
C(F)RO’s

11-05-2023 
Kring Leven  
- Sustainability: 
hoe leeft dit 
binnen leven?

24-05-2023 
Algemene Ledenvergadering

24-05-2023 
Interactieve sessie  
AG-bestuur en AG-leden

24-05-2023 
AG Jaarcongres 2023  
- Actuarial Intelligence

24-05-2023 
IAA Council & 
Committee Meetings 
(Sydney, 5 dagen)

16-06-2023 
De Actuaris 30-5 - Digital

23-06-2023 
Commissie Verzekeringen  
- Rondetafelbijeenkomst 
Actuarieel Functiehouders 
- Datakwaliteit

02-05-2023 
EU Nieuwsbrief

22-06-2023 
EU Nieuwsbrief
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Even voorstellen…  
John Oost, internationaal coördinator 

  
Drs. John Oost AAG RBA, 51 jaar, werkzaam als Senior Risk Manager bij Achmea, internationaal 
coördinator van het AG, lid van de AG-commissie Enterprise Risk Management (ERM) en lid van diverse 
committees van de internationale actuariële verenigingen. Mijn rol hierbij is om samen met het bureau 
AG te borgen dat we bij de juiste activiteiten betrokken zijn en dat deze een meerwaarde vormen voor 
onze leden. Mijn inhoudelijke focus ligt hierbij op risicomanagement. 
 
De belangrijkste drijfveer om mij internationaal in te zetten voor het AG is om een bijdrage te leveren 
aan de ontwikkeling van onze beroepsgroep. Veel van wat er binnen het AG gebeurt, gebeurt namelijk 
ook ergens anders op de wereld of heeft al plaatsgevonden. Deze kennis met elkaar delen en 
samenwerken is in mijn ogen heel belangrijk voor de verdere ontwikkeling van het AG. 
 
De internationale actuariële omgeving bestaat uit de Actuarial Assocation of Europe (AAE), de 
International Actuarial Association (IAA) en de CERA Global Association (CGA), waarbij het AG als lid van 
de CGA onze leden de mogelijkheid biedt om via een opleidingstraject aanvullend de titel Certified 
Enterprise Risk Actuary (CERA) te verkrijgen. 
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HET INTERNATIONALE 
NETWERK VAN HET AG 
 

Naast actuele ontwikkelingen binnen het “Nederlandse” werkgebied van 

actuariële professionals, spelen ook op mondiaal niveau grote vraagstukken 

zoals klimaatverandering, duurzaamheid, digitalisering en technologische 

disruptie een steeds belangrijkere rol. Deze vraagstukken zorgen ervoor dat het 

internationale netwerk en de onderlinge samenwerking voor het AG en haar 

leden steeds belangrijker wordt. 

 

Het internationale netwerk levert door het opstellen van standaarden, 

kennisuitwisseling en diverse publicaties een belangrijke bijdrage aan de 

professionaliteit en ontwikkeling van de actuariële beroepsgroep. Het AG is niet 

alleen rechtstreeks in commissies en subcommissies van de internationale 

koepelorganisaties vertegenwoordigd, maar heeft ook directe afstemming, 

vooral met haar Europese zusterverenigingen, om overeenstemming te bereiken 

over gemeenschappelijke standpunten. De internationale activiteiten worden 

gecoördineerd door een internationaal coördinator, met ondersteuning vanuit 

het bureau AG, en de contacten worden onderhouden door AG-leden die vanuit 

hun eigen expertise internationaal actief zijn. Omdat zij zijn gelinkt aan de 

diverse AG-commissies is de uitwisseling van kennis en informatie geborgd.



AG-verenigingsjaar 2022-2023 | paspoorten internationaal vertegenwoordigerspagina 25 / 34

naam 

Jan Kars AAG CERA 
leeftijd 
65 jaar  
werk 
Als gepensioneerd pensioenactuaris wordt Jan nog af en toe ingehuurd door 
werkgevers, ondernemingsraden of vakbonden. Ook is Jan als deskundige 
verbonden aan het Klachteninstituut Financiële Dienstverlening (KIFID).
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naam 

Caroline Tuin-Rölkens Actuarieel Analist AG 
leeftijd 
57 jaar  
werk 
Werkzaam voor Stichting Pensioenfonds DHL Nederland.

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Ik ben sinds 2004 betrokken bij het internationale werkgebied en sinds 2014 voorzitter van Kring 
Internationaal. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
De European Actuarial Day op 27 juni 2023, een evenement georganiseerd door de AAE. 
 
Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Risk management op allerlei gebieden, waaronder milieu en pandemieën.

PASPOORTEN internationaal vertegenwoordigers

Er zijn wereldwijd meer dan 70.000 en binnen Europa meer dan 29.000 actuarissen werkzaam. 
Internationale samenwerking brengt daarbij veel voordelen met zich mee voor het AG: 
 
• Het signaleren en delen van kennis en best practices van nieuwe ontwikkelingen. 
• Het levert een bijdrage aan de professionaliteit en de kwaliteit van het actuariële onderwijs. 

• De regelgeving wordt in toenemende mate internationaal gedreven zoals IFRS, Solvency II en IORP II. 
• Door de globalisering en digitalisering werken actuarissen steeds meer internationaal. 
 
Er gaat bij de internationale verenigingen veel aandacht uit naar het verbeteren van kennisdeling 
richting de leden van de lokale verenigingen. Zo worden er door de verenigingen regelmatig webinars 
en colloquia georganiseerd. Hierbij heeft de AAE er aanvullend voor gezorgd dat iedereen toegang heeft 
tot actuview, het internationale streaming platform voor actuariële media.  
 
Het wereldwijd ontwikkelen van uniforme en vergelijkbare standaarden in de actuariële praktijk t.b.v. 
de professionaliteit en het actuariële onderwijs is belangrijk, doordat de regelgeving steeds meer 
internationaal wordt gedreven, actuele vraagstukken zoals klimaatverandering en de opkomst van 
Artificial Intelligence (AI) wereldwijde thema’s zijn en het feit dat steeds meer actuarissen 

internationaal werkzaam zijn. 
 
Een aantal goede voorbeelden van de toegevoegde waarde van internationale samenwerking is: de 
opkomst van ERM wereldwijd en in het verlengde hiervan Solvency II binnen Europa, waarbij veel 
kennis is gedeeld en terugkomt in onze opleiding; de standaarden die zijn overgenomen; specifieke 
publicaties; en deelname aan relevante consultaties. Dezelfde ontwikkeling zie je weer op de “wider 
fields” banking en data science en de actuele thema’s klimaatverandering en de opkomst van Artificial 
Intelligence (AI). 
 
De huidige internationale uitdagingen voor de actuariële beroepsgroep zijn onder meer het 
onderhouden en mogelijk verbreden van het beroepsprofiel van de actuarieel professional en 
deelname aan de genoemde wereldwijde vraagstukken waar wij vanuit onze specifieke kennis en 
vaardigheden een belangrijke bijdrage aan kunnen leveren.  
 
Tot slot. Het internationale actuariële netwerk heeft mij persoonlijk veel gebracht. Naast de eerder 
genoemde inhoud, ook zeker op maatschappelijke niveau de samenwerking met andere culturen, 
waarbij het inspirerend is om te zien hoe iedereen vanuit de eigen context invulling geeft aan de 
uitdagingen. Je bent hierbij dan ook geen actuaris uit Nederland, maar een internationale actuaris!

“Je bent hierbij dan ook 

geen actuaris uit 

Nederland, maar een 

internationale actuaris!”
Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Voor het AG ben ik sinds 2013 internationaal actief. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
Tot eind 2022 was ik één van de ‘officers’ van de IAA en in het laatste jaar als IAA past-president, 
voorzitter van de Strategic Planning Committee. Eind 2022 is het voor het eerst in de historie van de IAA 

gelukt tot een besluit te komen voor een vijfjarig strategisch plan met bijbehorende financierings-
afspraken, waardoor de organisatie veel beter in staat is om toekomstgericht te opereren. 
 
Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Een grote uitdaging voor de beroepsgroep is en blijft goede internationale samenwerking en openstaan 
voor de ontwikkelingen in de rest van de wereld. Nog te vaak zie je dat de lokale actuariële 
verenigingen het wiel opnieuw proberen uit te vinden, terwijl we zoveel van elkaar kunnen leren en 
bereiken. 
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naam 

drs. Debbie Ramdien-Sonai AAG 
leeftijd 
43 jaar  
werk 
Werkzaam bij NN Group Finance op de afdeling Accounting Policies & Advice.

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Ik ben ongeveer vijf jaar actief binnen de AAE. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
De totstandkoming van een AAE-standpunt ten aanzien van de Solvency II review. 
 
Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Meer uitwisseling van generieke onderwerpen tussen de verschillende landen en dit concretiseren.

naam 

Bogdan Tautan MSc AAG 
leeftijd 
35 jaar  
werk 
Werkzaam als Reinsurance Capital Analyst & Non-Life Actuary bij Achmea 
Reinsurance.

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Sinds anderhalf jaar ben ik actief als vertegenwoordiger van AG bij verschillende commissies en 
werkgroepen: lid van het Professionalism Committee (IAA), Vice-Chair van de werkgroep Artificial 
Intelligence & Data Science (AAE), lid van de Task Force on Artificial Intelligence (IAA) en lid van de Data 
en Analytics Virtual Forum (IAA) 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
Behalve de waardevolle ervaringen van internationaal reizen en vergaderen met zeer getalenteerde 
actuarissen en vertegenwoordigers uit diverse landen, zijn er tal van ontwikkelingen gaande. Enkele 
voorbeelden hiervan zijn de voortgang op het gebied van actuariële normen, nieuwe publicaties, 
richtlijnen met betrekking tot AI, klimaat en duurzaamheid. 
 
Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
AI is niet meer te ontkennen vanuit onze actuariële beroepsgroep. Onze actuariële opleiding, het 
'expert judgement' in onze actuariële processen en de manier waarop we tools ontwikkelen en inzetten 
als onderdeel van het AI-landschap, zullen aanzienlijk worden beïnvloed. Bovendien ben ik van 
mening dat we voortdurend onze vaardigheden moeten blijven ontwikkelen en onze belangen moeten 
afstemmen om het interdisciplinaire werk dat AI met zich meebrengt succesvol te kunnen uitvoeren.

naam 

ing. Jeroen van den Bosch 
leeftijd 
55 jaar  
werk 
Momenteel wethouder in de gemeente Heusden.  
Jeroen werkte 28 jaar in de pensioenwereld bij het pensioenfonds  
van Philips, Ortec Finance en de AFM. 

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Vanaf 2006 ben ik actief voor het AG binnen de AAE. Eerst alleen voor de Pensions Committee en vanaf 
2012 ook voor de Social Security sub-Committee. Sinds 2020 ben ik ook de Nederlandse 
vertegenwoordiger in de IAA voor het Pension Benefits and Social Security forum. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
Afgelopen jaar heeft EIOPA een consultatie uitgezet voor de huidige IORP II-richtlijn. De Pensions 
Committee van de AAE heeft hieraan een actieve bijdrage geleverd. 
 

Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Internationaal is er op pensioengebied een verschuiving gaande van DB- naar DC-regelingen. Deze 
beweging gaat de rol van actuarieel professionals veranderen. Sommigen denken aan inperkingen, 
maar ik geloof dat ons werkveld en expertise hierdoor juist breder wordt en dat we deze zogenaamde 
‘greenfields’ moeten gaan verkennen.

naam 

drs. Ernst Visser AAG CERA 
leeftijd 

57 jaar  
werk 
Werkzaam voor KPMG advisory.

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Ik ben internationaal actief sinds 2013 en heb bijgedragen aan kwaliteitszorg en actuariële 
standaarden. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
Binnen de IAA was ik onder meer de woordvoerder voor discount rates in de educational guidance voor 
IFRS 17. Dit jaar ben ik lid geworden van de Actuarial Standaard Committee waarin ik ga werken aan 
betere standaarden voor enterprise risk modellen. 
 
Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Als belangrijke opdracht voor actuarissen zie ik het bewaken van een goede kwaliteit van modellen en 
de governance daaromheen.
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naam 

Ron Hersmis AAG 
leeftijd 
64 jaar  
werk 
Als zelfstandig actuaris werkzaam bij verzekeraars met als aandachtsgebied 
financiële en actuariële verslaggeving (IFRS 17 en Solvency II).

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Ik ben sinds 2003 internationaal actief voor het AG en heb binnen de AAE en IAA verschillende rollen 
vervuld. Momenteel ben ik, namens het AG, bestuurder bij de CERA Global Association. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
Voor mij was er niet één specifiek moment belangrijk. Wat ik vooral heel mooi vind is dat alle 
internationale vertegenwoordigers van het AG met veel enthousiasme het AG op de kaart hebben gezet 
en dat ze daar onverminderd mee doorgaan. 
 

Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Uitdaging voor de toekomst is als beroepsgroep relevant te blijven, gegeven alle ontwikkelingen zoals 
onder meer AI, ML, data science en risk management. Om dat goed te doen is intensieve, internationale 
samenwerking naar mijn mening noodzakelijk.

naam 

Marit Kosmeijer MSc AAG 
leeftijd 
28 jaar  

werk 
Werkzaam als actuarieel consultant en investment consultant voor 
voornamelijk pensioenfondsen bij Sprenkels. 

Hoe lang ben je al internationaal actief voor het AG? 
Sinds februari 2023, min of meer meteen na mijn lidmaatschap bij het AG. 
 
Wat was internationaal gezien het belangrijkste moment van het afgelopen verenigingsjaar?  
Niet per se internationaal, maar wel iets waar bijna elk land wat mee te maken heeft: de impact van 
sterk stijgende rente op verplichtingen, maar vooral ook LDI-portefeuilles en de strategische keuzes van 
pensioenfondsen/verzekeraars in het algemeen. 
 
Welke (grote) internationale uitdaging zie jij de komende jaren voor de actuariële beroepsgroep?  
Een nieuwe generatie actuarissen opleiden die kunnen uitblinken in de snel veranderende wereld. De 
“standaard actuaris“ is al lang niet meer een “suffe” rekenaar en dat imago moeten we dan ook van 
ons afschudden.

DE VERENIGING IN DE MEDIA 
 

Een belangrijke taak van het AG is om duidelijk te maken wat de maatschappij 

van een actuarieel professional mag verwachten. Door het publiceren van 

rapporten, notities en interviews zoekt de vereniging de publiciteit om de 

doelen kracht bij te zetten. Het magazine De Actuaris, de nieuwe website en 

social media spelen daarin een belangrijke rol. 

LinkedIn volgers per 1 augustus 2023

■  O P E N B A R E  A G - P A G I N A  

■  B E S L O T E N  A G - G R O E P  

■  O N L A N G S  G E S T A R T E  B E S L O T E N  G R O E P  Y O U N G  A C T U A R I A L S  A G

1743

1718

55
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IN BEELD mediamomenten

bijdragen van  
het AG op LinkedIn 
 

A 3-11-2022 

B 2-12-2022 

C 16-3-2023 

D 23-3-2023

 
het AG in externe media 

 

1 13-9-2022 | Financieele Dagblad | Pensioenfondsen moeten meer geld in kas houden door gestegen levensverwachting 

2 14-9-2022 | PensioenPro | Hogere levensverwachting kost 1% punt dekkingsgraad 

3 20-9-2022 | PensioenPro | interview Daan Kleinloog, ‘Rekenen op de basisschool ging voor mij te langzaam’ 

4 18-10-2022 | Financieele Dagblad | Achmea neemt extra voorziening vanwege hogere levensverwachting

1

2

4

A

B

D

3

C
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6

5

E

F 7

H

G

8

bijdragen van  
het AG op LinkedIn 
 

E 18-4-2023 

F 11-5-2023 

G 23-6-2023 

H 28-6-2023

 
het AG in externe media 

 

5 19-10-2022 | Financieele Dagblad | Bartjens 

6 20-12-2022 | PensioenPro | Uitvoerders: maak gelijke aanpassingen uitkering mogelijk in solidaire regeling 

7 11-5-2023 | Duurzaam-beleggen.nl | Koninklijk Actuarieel Genootschap publiceert overzichtsrapport EDG wet-  

en regelgeving voor financiële instellingen 

8 19-5-2023 | Studievereniging Kraket (VU) | Interview with the Actuarial Society
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